
Előzmények

A dél-koreai Samsung nagyságrendekkel bővíti az akkumulátorgyártással foglalkozó gödi gyárát. Ezt

az  állam  anyagilag  és  jogszabályokkal  is  erősen  támogatja.  Többek  között  különleges  gazdasági

övezetté nyilvánította a beruházást. Ennek nyomán a cég iparűzései adójának nagy részét nem Göd,

hanem – az elosztást a megyei közgyűlés hatáskörébe utalva – többek között Dunakeszi, Fót, Csomád,

Sződ kapja. Erre a forrásra Sződliget és Vác nem is pályázhat. De a gyár logisztikáját segítendő az M2-

es bővítés része lett egy Gödtől délre lévő lehajtó is, ellentétben a tervekből végül kivett, az esetleges

váci Duna hídhoz becsatlakozó Sződliget és Vác közötti bekötőúttal.

A  Samsung  jelentősen  megnövekvő  vízigényét,  illetve  a  keletkező  szennyvíz  továbbítását  az

elképzelések szerint a gyártól Sződligeten át a váci vízműbe csatlakozó vezetéken keresztül oldanák

meg.  Szükséges a váci telep bővítése, amely projekt a kormánydöntés szerint nemzetgazdaságilag

kiemelt  jelentőségű  beruházás.  Ennek  értelmében  az  eljárás  egyes  elemei  közül  alig  van  olyan,

melyet az érintett önkormányzatok befolyásolhatnak. A megyei kormányhivatal korábbi határozata

szerint  a  Samsung  kapacitásbővítéséhez  elengedhetetlen  szennyvízvezeték  kiépítéséhez  nem

szükséges még környezetvédelmi tanulmányterv sem. Kötelező viszont a váci vízmű bővítése kapcsán

a Helyi Építési Szabályzat módosítása annak érdekében, hogy a projektnyertes Mészáros és Mészáros

Ipari, Kereskedelmi és Szolgáltató Zrt. nettó 15 milliárd 725 millió forintért megépíthesse azt. 

A lakossági tiltakozások nyomán egy elsőfokú bírósági döntés szerint ki kell adni néhány eddig titkolt

mérési adatot. Sződliget pedig határozott fellépésének köszönheti, hogy a települést végül nagyrészt

elkerüli  majd  a  szennyvízvezeték.  Az  említett  váci  lakossági  fórum  előzménye,  hogy  az  építési

szabályzat módosítási eljárását a májusi testületi ülésen 9 támogató szavazattal elindították. 


